
 

Assemblea General Ordinària Elec2va  
Data 17 de desembre de 2022 
Lloc Palau del Rei Moro 
Hora inici 18:02h 
Hora final 19:15h 

ACTA DE L’ASSEMBLEA ORDINÀRIA ELECTIVA DE 
SOCIS I SÒCIES DE L’AGRUPACIÓ DE BALLS 

POPULARS DE SITGES 

ASSISTENTS: 

Presidenta:  Vinyet Esteban Martínez  
Vicepresident: Oleguer Font Fullera (vot delegat d’Eudald Font Fullera) 
Tresorer:  Dani Piques 
Secretària:  Maria Lluís Alcázar (vot delegat Júlia Vidal Fernández) 

Socis i sòcies:  
Pol Arnau Malet (vot delegat de Sònia Malet Ametlla)  
Judit Barlan (vot delegat d’Oriol Barlan) 
Mònica Berlán Micó (vot delegat de Xavier Huete) 
Diana Carbonell Robles 
Laura Cosialls (vot delegat Alberto Gutiérrez Vidal) 
Natalia Hidalgo (vot delegat Alex R. Ferrer) 
Carlos Olivares (vot delegat Eduard Ramírez) 
Marina Vergé 
Mario Rodríguez (vot delegat Carlos Ripoll Paretas) 
Aarón Vidal (vot delegat Adrià Enrírquez Álvaro) 
Santi Pérez 
Adrià Saumell Castro (vot delegat Xavi Hernández Alias) 
Judith Vallverdú 
Carme Comas Domingo 
Glòria Pascual 
Marti Vidal Heras (vot delegat de Paula Diaz Gallego) 
Amparo Guinovart 
Rafael de la Torre Villa (vot delegat de Noelia Vidal Diaz) 
Òscar Gutiérrez 
Pau Plana 
Axel Neumann 
Lourdes Pedreny 
Pepi Martínez 
Josep Maria Esteban 
Edu Sentís 
Toni Muñoz (va arribar 18:13h). 
Núria Carbonell (arriba tard) 
Rosa Pascual (arriba tard) 

Sra Cabell Arrissat? S’HAURIA DE MIRAR EL DOCUMENT 

Total assistents: 33 
Vots delegats: 13 
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La presidenta dóna la benvinguda als assistents que es relacionen a l’encapçalament, 
els agraeix l’assistència. Tot seguit es continua amb l’ordre del dia anunciat a la 
convocatòria: 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de l’anterior Assemblea.  
2. Informe de les activitats de l’ABPS durant el 2023. 
3. Presentació i aprovació, si s’escau, de l’estat de comptes 2023. 
4. Relació d’altes i baixes socis 2023. 
5. Relació d’estat de les llistes d’espera dels balls adults i infantils de l’ABPS 

2023. 
6. Presentació de les candidatures i elecció de la Junta Directiva 
7. Presentació i aprovació, si s’escau, del pressupost 2024. 
8. Torn obert de paraules. 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de l’anterior Assemblea 

Rafael de la Torre comenta que el número de votacions segons ell no concorda.  
Vinyet Esteban afirma que si ningú té cap comentari es procedirà a la votació, 
perquè les votacions concorden amb els assistents. Ningú fa esment de cap 
comentari i es procedeix a la votació.  
L’acta de la sessió celebrada el dia 18 de desembre 2022 s’aprova per cap vot en 
contra, 1 abstenció i 45 vots a favor. 

2. Informe de les activitats de l’ABPS durant el 2023 

Es detallen les activitats i tasques dutes a terme en l’últim any. Essent les següents: 

● Assemblea Ordinària Electiva 2022 

● Nadal  

○ Activitat Infantil: Decoració nadalenca i cantada de nadales 

○ El Cant de la Sibil·la 

○ El Quinto de l’Agrupa 

● Carnaval 

○ Car? Nah. Val! Xerrada organitzada conjuntament amb l’Ateneu 

○ Festa Infantil de Carnaval: Minidisco Agrupaire 

○ MaskSitges a Instagram 

○ Xatonada Popular de Carnaval i Showtonada 

● Setmana Santa 

○ Cantem Caramelles 

○ Exposició del Sant Sepulcre  
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○ Participació a la Processó de Divendres Sant 

● Sant Jordi 

○ Publicació i presentació del llibre La Moixiganga de Sitges. Fets, 
herències i Europalia 85 d’Adrià Enríquez i Àlvaro 

○ Paradeta al Passeig de la Ribera: venda de roses i llibres i manualitat 
infantil d’elaborar roses  

● Corpus 

○ Decoració de la façana del Palau 

○ Vestim els Gegants Moros 

○ Catifa a càrrec del Pubillatge de l’entitat  amb motiu del desè aniversari 
de la incorporació de la figura de l’hereu. 

● Festa Major 

○ Activitat infantil: Decorem el carrer d’en Bosch 

○ Taller de customització d’espardenyes amb @petitimaginari 

○ Pregó satíric a càrrec de Josep Carbonell i Dani Martínez 

○ 11è Concurs d’Instagram  

○ Vestim els Gegants Moros 

○ Participació de les colles de l’ABPS al seguici festiu 

○ Pa amb tomàquet de la vigília de Sant Bartomeu amb la col·laboració 
del Mercat de Sitges i final de festa 

● Santa Tecla 

○ BallaPop 

○ Exposició de l’11è Concurs Fotogràfic de Festa Major a la Biblioteca 
Santiago Rusiñol 

○ Festa Infantil de Santa Tecla 

○ Ball de Gralles i Gitanes d’Antes 

○ Exposició de la imatge de Santa Tecla al Palau del Rei Moro 

○ Participació de les colles adultes de l’ABPS al seguici festiu 

○ Participació de les colles infantils de l’ABPS a la mostra i Matinal Infantil 

● Castanyada 

○ Festa de Tardor  

Altres activitats dutes a terme durant el 2023: 

● ANIVERSARIS 
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○ 170è aniversari del ball de cercolets: Ofrena pel dia de la Mare de Déu 
del Vinyet a la Solemne Missa al Santuari del Vinyet 

○ Centenari del cabeçut El Patufet: Ofrena per la missa de Sant Bartomeu 

● RENOVACIÓ DE VESTUARI 

○ Ball de Cercolets de l’ABPS 

○ Vestuari infantil de propietat de l’entitat 

 

Vinyet Esteban comenta que és el volum de feina i de despesa més gran realitzat 
enguany. Aquest ja serà de propietat de l’entitat de cara a futurs anys i permet que 
les colles infantils tinguin el mateix tracte que les adultes.  

Sortides dels Balls Populars ABPS 2023: 
● El Ball de Cintes de l’ABPS al Bruc 
● Els Gegants Moros a Nou Barris 
● Els Pastorets de l’ABPS al Corpus de Cornellà del Llobregat 
● El Ball de Cercolets de l’ABPS a la Festa Major de Campdàsens 
● El Ball de Gitanes de l’ABPS i els Diables de l’ABPS a la Festa Major de les 

Cases Noves 
● El Ball de Cintes al Fòrum de l’Auditor 
● Els Diables de l’ABPS al correfoc del Pla del Penedès 
● La Moixiganga de l’ABPS a Vilanova i la Geltrú 
● El Ball de Cintes de l’ABPS a Castelldefels 
● Els Diables de l’ABPS al correfoc de la Nit de Foc 
● El Ball de Cercolets de l’ABPS al Concurs Nacional de Colles Sardanistes Trofeu 

‘Vila de Sitges’. 

En total s’han fet 11 sortides. 
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Participació de l’ABPS en altres actes 2023: 

● Límbic Festival: Un altre ball de gitanes, participació amb el Ball de Gitanes de 
l’ABPS 

● Barraques 2023 

● Pubillatge 2023:  

○ Carla Aznar, Pubilla de l’ABPS 2023 

○ Jan Bargalló, Hereu de l’ABPS 2023 

● Ofrena Floral per la Diada de Catalunya 

● Verema: Dinar de pubillatge 

● Festival de Cinema Fantàstic de Catalunya: Cessió del Palau del Rei Moro 

● 48h Open House Barcelona: 

○ Participació en el festival d’arquitectura 

○ 235 visitants durant el matí de dissabte 

● Subur negre: Cessió del Palau del Rei Moro 

● Vila del Llibre: Cessió del Palau del Rei Moro 

Altres tasques de l’ABPS 2023: 
● Endreça periòdica i manteniment del Palau del Rei Moro 

○ Canvi del porter automàtic i redreçament de les portes d’accés al Palau 
● Marxandatge de l’ABPS: venda de samarretes, dessuadores i barrets 
● Butlletí mensual i xarxes socials 
● Seguiment de la digitalització per donar-se d’alta de soci, modificació de dades 

i apuntar-se a la llista d’espera del ball d’una entitat 
● Reunions personalitzades amb les colles (adultes i infantils) 
● Passaport Edunauta 
● Reunions periòdiques amb l’Ajuntament de Sitges 
● Participació al Consell de Cultura de l’Ajuntament de Sitges 
● Presència en mitjans de comunicació (Eco de Sitges, Ràdio Maricel, Canal 

Blau) 

Les publicacions 2023: 
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3. Presentació i aprovació, si s’escau, de l’estat de comptes 2023 

 

Dani Piques, tresorer de l’entitat, comenta que el resultat és semblant cada any. 
L’apartat d’activitats és la unió entre activitats i marxandatge. A comunicació està 
inclosa la publicació del llibre de La Moixiganga. El vestuari està relacionat amb la 
confecció del vestuari infantil, indicat anteriorment.  

Fins ara, es rebien 8.000€ de subvenció de l’Ajuntament i 4.000€ de la participació 
dels balls a la Festa Major i Santa Tecla que es facturaven al consistori. Aquest any 
s’ha canviat i tot l’import s’ha rebut a través de la subvenció. En total, 12.000€ de 
l’Ajuntament. A més, s’ha cobrat una subvenció d’uns 1.000€ de la Diputació. En 
total, 14.000€. No es va cobrar la subvenció de la Generalitat perquè se’ns va passar 
el termini. EL Dani es disculpa per aquest fet.. 

Cal tenir en compte que hi ha uns 3.000€ i poc d’euros que falten per cobrar, tot i 
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estar facturats.  

Hi ha un error en un dels conceptes de la diapositiva mostrada que fa que no quadrin 
els números indicats amb el resultat, tot i que el aquest és correcte. 

Vinyet Esteban diu que s’ha de procedir a la votació, tenint en compte que el 
resultat és correcte. 

Lourdes Pedreny comenta que abans s’ha de mostrar correctament per procedir a 
la votació.  

Pepi Martínez comenta que hi ha un compromís de que es penjarà la versió 
arreglada.  

Sra Cabell Arrissada no li quadra els resultats.  

Pepi Martínez que comenta que la partida està posada, però en un concepte 
diferent i que el resultat és el mateix.  

Dani Piques comenta també que el resultat és el mateix.  

Vinyet Esteban comenta que un cop s’enviï l’acta, es facilitarà la informació 
corregida i s’explicarà on es trobava l’error. 

Es procedeix a la votació: cap vot en contra, cap abstenció, 46 vots a favor. S’aprova 
per unanimitat.  

Introduït a posteriori de la celebració de l'assemblea la diapositiva amb 
l’estat de comptes 2023 modificat: 

 

L’import erroni es trobava a l’apartat dels ingressos per activitats que s’ha corregit. 

4. Relació d’altes i baixes de socis 
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5. Relació de l’estat de les llistes d’espera dels balls 

La data de referència per les dades exposades en relació a les llistes d’espera és el 
14 de desembre de 2023. 

Colles adultes: 

 

Vinyet Esteban comenta que la quarta columna (amb edat complerta) és la gent 
que a dia d’avui podria entrar en el ball en el que està apuntat, és a dir, la llista 
d’espera real.  
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Colles infantils: 

 

Vinyet Esteban comenta que la quarta columna és el mateix que en el cas anterior.  

Resum de les llistes d’espera en l’any 2023:  

● 338 peticions processades: 
○ 180 balls adults  
○ 158 balls infantils 

● Dels 218 balladors/es adults, 58 han entrat a les colles al 2.023 (26,61%). 
● Dels 255 balladors/es infantils, 85 han entrat a les colles al 2.023 (33,33%). 

Vinyet Esteban afirma que ja fa dos anys que es recullen les dades de renovació de 
les colles.  

6. Presentació de les candidatures i Elecció de la Junta Directiva 2023-25 
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Objectius de la candidatura 2024: 

● Balls Populars: adults i infantils 
● Organització de les activitats de l’entitat 
● Comunicació amb les sòcies i els socis 
● Manteniment del Palau del Rei Moro 
● Arxiu de l’ABPS 
● Col·laboració amb altres entitats 
● Participació en accions solidàries 
● Entre d’altres 

Oleguer Font Fullera comenta que la candidatura és de junta continuista, ja que hi 
ha membres de l’anterior junta que renoven. Així com amb l’objectiu de seguir amb 
la bona feina que creu que s’ha fet en els darrers anys i pel bé de l’entitat. Remarca 
que la idea és seguir amb aquest tarannà de la feina que ha precedit en les anteriors 
juntes.  

Es procedeix a la votació: cap vot en contra, cap abstenció i 46 vots a favor. 
S’aprova la nova Junta Directiva per unanimitat.  

7. Presentació i aprovació, si s’escau, del pressupost 2024 
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Dani Piques comenta que el pressupost és similar al d’enguany. La previsió de 
subvencions és de 12.000€ de l’Ajuntament  i 4.000€ de la Generalitat, Diputació… 

Josep Maria Esteban pregunta si hi ha tresoreria per assumir les pèrdues de l’any 
en curs. 

Dani Piques confirma que n’hi ha i comenta que el resultat és el balanç, però que 
es pot assumir. 

Es procedeix a la votació: cap en contra, cap abstenció i 46 vots a favor. S’aprova el 
pressupost per unanimitat.  

8. Torn obert de paraules 
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Martín Vidal com a soci i també president de l’Associació de Geganters i Graller de 
la Vall li agradaria saber perquè se li va treure una habitació a l’entitat sense cap 
avís previ. Comenta que l’Agrupació cobrava a l’associació el mateix import que a les 
altres entitats, tot i tenir una habitació al Palau. Entén que l’Agrupació vol fer fora a 
La Vall del Palau. Pregunta com es pot arreglar aquesta situació. 

Vinyet Esteban explica que des de l’Agrupació es va tenir una reunió amb 
l’Associació La Vall el dia 31 de gener del 2.020 en la que La Vall va comunicar que 
La Vall no podia fer front a l’import de la sala, que ja s’havia parlat amb la junta 
anterior, i que tampoc en feien ús, doncs estava plena de coses d’una persona que ja 
no formava part de l’entitat. A més, l’element principal de La Vall estava a la sala de 
cosidores, doncs era molt voluminós i no era pràctic de moure per les escales del 
segon pis (on es trobava la sala de la que l’associació en feia ús) i van sol·licitar una 
sala al primer pis, quan en quedés alguna lliure. Per aquest motiu des de l’Agrupació 
es va entendre que La Vall no faria ús de la sala i es va parlar amb la persona que hi 
tenia objectes personals per buidar-la, doncs es necessitava aquesta sala per 
guardar-hi el vestuari infantil. En aquest moment, La Vall va acusar l’Agrupació de 
fer-los fora del Palau. Acusació que l’Agrupació no entén doncs els membres de La 
Vall disposen de codi d’accés al Palau, així com de claus de cosidores per accedir als 
seus elements que hi ha guardats. 
També explica que La Vall va sol·licitar una reunió amb l’Agrupació i la Regidoria de 
Tradicions i Festes, reunió que l’Agrupació va acceptar, sempre que no hi hagués la 
presència d’un membre en concret de l’associació que, arrel d’un altre conflicte amb 
l’Agrupació, s’havia personat al domicili particular d’un membre de la junta, doncs es 
considerava que aquesta persona havia traspassat una línia vermella invadint un 
espai personal com és un domicili privat. A l’arribar a la reunió amb la regidoria, 
aquesta persona hi era, per aquest motiu la reunió no es va dur a terme. 
Finalment, comenta que no entén perquè s’està fent menció a aquesta qüestió a 
l’assemblea quan, a més de la conversa mantinguda el dia 31 de gener de 2.020, 
l’Agrupació ha seguit facilitant l’accés al Palau a La Vall. 

Martín Vidal contesta que la sala l’hauria hagut de buidar la Vall i no posar al 
mateix sac el cas particular i l’entitat. Manifesta que es va treure a la Vall el poc 
espai del que disposava. Reitera que es va buidar la sala sense avisar a la Vall. 
Esposa que les dues entitats haurien de fer pinya i no entén perquè ha succeït 
aquesta situació. 

Carlos Olivares matitza que no va ser l’Agrupació qui va buidar la sala, sinó que es 
va contactar amb la persona que hi tenia les seves pertinences i va ser aquesta qui 
es va encarregar de buidar-la. La Junta de l’Agrupació no es va encarregar de moure 
les pertinences. 

Lourdes Pedreny pregunta si la persona que va buidar la sala era membre de 
l’associació La Vall.  
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Vinyet Esteban especifica que es va contactar amb la persona la qual la Vall havia 
manifestat que era propietària de les pertinences que hi  havia a la sala i que no era 
el primer cas en el que la Junta havia de sol·licitar a una persona que traiés els seus 
objectes personals del Palau. 

Carlos Olivares comenta que hi ha gegantons que són propietat de particulars que 
en ocasions s’han cedit a l’Agrupació i en altres casos no s’han cedit formalment, 
però duen anys al Palau. La persona amb la que es va contactar havia sigut membre 
de la Vall fa uns anys i va anar deixant les seves pertinences a la sala de l’entitat. El 
material que va endur-se havia estat pagat per ell. 

Pepi Martínez no acaba d’entendre quin és el conflicte. 

Vinyet Esteban comenta que la situació donada ve de la reunió que es va tenir al 
2020, en la que la Vall comunicava a l’Agrupació que no es faria càrrec de les 
despeses de la sala per no fer-la servir i estar ocupada per pertinences d’una altres 
persona. Remarca que quan es va fer el canvi de porter, es va facilitar un accés a la 
Vall i que tenen clau de cosidores, que és la sala on s’hi guarda la Geganta Dolors, 
per quan els cal. 

Martín Vidal diu que han pagat religiosament i que han deixat de pagar durant la 
pandèmia, perquè no els hi havia vingut el rebut.  

Vinyet Esteban recalca que no es tracta d’una qüestió econòmica, sinó basada en la 
reunió que varen mantenir les dues entitats. 

Laura Cosialls comenta que es paga per ús del Palau, per fer front a les despeses 
comunices, i no per espai.  

Rafel de la Torre comenta que La Saca va demanar un canvi de sales i que la 
geganta Dolors no entrava a la sala que es va canviar i que va passar per diversos 
espais, fins a acabar a cosidores.  

Martín Vidal, com a president de la Vall, considera que se’ls ha fet fora d’una 
habitació.  

Vinyet Esteban comenta que no es fa fora de l’entitat. En cap moment ha sigut 
aquesta la intenció i que sempre se’ls ha procurat un espai, així com també un accés 
al mateix.  

Martín Vidal comenta que la Vall ha demanat un espai més gran, però que 
actualment no n’hi ha cap de disponible. 
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Vinyet Esteban comenta que no marxen entitats del Palau, sinó que n’hi ha més. 
Explica que l’Agrupació també necessita més espai i que la distribució dels mateixos 
és una qüestió complicada. 

Oleguer Font comenta que fins i tot la Junta de l’Agrupació no té un espai fixe al 
Palau on reunir-se, ja que si coincideixen les reunions amb activitats d’altres entitats, 
es reuneixen on poden. 
Aarón Vidal comenta que es valora la possibilitat de moure entitats. 

Lourdes Pedreny explica que l’Agrupació tindria prou espai si es disposés del Palau 
complert, però que actualment s’hi conviu amb altres entitats. 

Vinyet Esteban comenta que a les reunions amb l’Ajuntament sempre es trasllada 
la necessitat d’espai al Palau, per part de l’Agrupació i també d’altres entitats. 

Núria Carbonell dóna les gràcies per la feina feta als membres de la Junta que 
pleguen. 

Vinyet Esteban introdueix a la Núria, qui és la nova secretaria, i explica que la 
Junta està molt contenta amb la feina que fa. 

Sra Cabell Arriscada comenta que la comunicació ha millorat moltíssim i que amb 
el butlletí rep la informació i programació a temps per poder preveure el calendari, 
assistir als actes i estar informada del dia a dia de l’Agrupació.  

Vinyet Esteban comenta que la feina del butlletí, en concret, és tasca de la Maria i 
el Pol, ja que la feina es divideix entre els diferents membres de la junta. 

Laura Cosialls dona les gràcies als membres de la Junta que pleguen per la feina 
feta.  

Vinyet Esteban fa una última intervenció, explicant que ha estat una etapa pels 
membres que pleguen en la que han crescut, hi han abocat moltes hores i s’ha 
procurat gestionar l’entitat de la millor manera possible. Agraeix als companys amb 
els que ha compartit la Junta, doncs s’ha buscat que hi hagués cohesió. Explica que 
la Junta ha compartit moments de felicitat i també moments durs. Fa extensiu 
l’agraïment a les famílies, amics i amigues, parelles, jefes i tothom qui s’ha 
involucrat a col·laborar amb els membres de la Junta, pel seu suport per tirar 
endavant l’entitat. Desitja força i encerts a la nova junta i valora la tasca d’apuntar-
se de forma voluntària a treballar per la cultura popular. 
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Vinyet Esteban felicita les festes i essent les 19 hores i 15 minuts del dia de la 
data, i sense més assumptes per tractar, es dóna per finalitzada la reunió de la que 
com a secretaria n’estenc aquesta acta. 

Maria Lluís i Alcázar    Vinyet Esteban i Martínez 
Secretaria      Vist-i-plau 
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